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 Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXIV/23 

LXXIV Sesja w dniu 26 stycznia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 26 stycznia 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:05 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXIV sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 564 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Świerklaniec. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 565 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 566 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 567 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Świerklaniec na 2023 rok.  
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 568 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

stałych Rady Gminy Świerklaniec na rok 2023.  

8. Sprawozdania Przewodniczących Komisji z działalności Komisji w II półroczu 2022 r. 

9. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.12.2022 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 

09.01.2023 r. 

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy sprawę.   

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami.  

12. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

13. Zakończenie. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 564 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Łukasz Janas poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji proponuje uznać 

skargę za bezzasadną. W dalszej części poinformował, że osoba skarżąc zarzuca 

niewykonanie obowiązku polegającego na publikacji danych dotyczących planowania 

przestrzennego. Dodał, że jest to niezgodne z prawdą, ponieważ omawiana dokumentacja 

jest publikowana w sieci w odpowiednich formatach. Nadmienił, że szczegółowe 

informacje dotyczące poczynionych ustaleń zostały zawarte w uzasadnieniu do 

omawianego projektu uchwały.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że Wójt Gminy w swoim 

stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 564 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.    

• radny Łukasz Lesik poinformował, że w trakcie posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji zasugerował, aby na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

Świerklaniec (BIP) opublikować odnośnik, który będzie przekierowywać do strony 

internetowej, gdzie zostały opublikowane dokumenty planistyczne gminy. W dalszej części 

zwrócił się z zapytaniem, czy link został opublikowany w BIP.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że na polecenie Kierownika 

Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami 

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Świerklaniec został opublikowany 

odnośnik do strony internetowej, gdzie są publikowane dokumenty planistyczne gminy.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 564 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Świerklaniec. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Ledwoń 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXXIV/540/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec, 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 565 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2023 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 565 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone 

do budżetu gminy na 2023 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 565 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 
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Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXIV/541/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 3 

do protokołu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 566 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 - 2038. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 566 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038 wynikają z przedstawionych zmian do 

budżetu gminy na 2023 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 566 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXXIV/542/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2023 – 2038, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 567 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Gminy Świerklaniec na 2023 rok.  
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W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, przewodniczący Rady Gminy, zgłosił autopoprawkę polegającą na 

wykreśleniu z planu pracy w miesiącu październiku punktu „Sprawozdanie z realizacji zadań 

nad Zalewem Nakło – Chechło”. Dodał, że plan pracy był konsultowany z referatami Urzędu 

Gminy oraz jednostkami organizacyjnymi gminy. Nadmienił, że wprowadzono zmianę 

dotycząca częstotliwość omawiania tematu dotyczącego budowy kanalizacji w Gminie 

Świerklaniec, ponieważ do tej pory temat ten był omawiany co kwartał, natomiast obecnie 

jest propozycja, aby temat był omawiany przez Radnych na sesjach co dwa miesiące.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że Wójt Gminy w swoim 

stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 567 w sprawie przyjęcia planu 

pracy Rady Gminy Świerklaniec na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 567 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec 

na 2023 rok z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXXIV/543/23 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec na 2023 rok, 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 568 w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec na rok 2023.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że Wójt Gminy w swoim 

stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 568 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec na rok 2023. 

 

  



6 
 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 568 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Świerklaniec na rok 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (1) 

Tadeusz Ledwoń 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXXIV/544/23 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Świerklaniec na rok 2023, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

8. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z działalności Komisji 

w II półroczu 2022 r.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji w II półroczu 2022 r. stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych w II półroczu 2022 r. 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w II półroczu 2022 r. stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w II półroczu 2022 r. stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 
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Sprawozdanie z działalności Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich 

w II półroczu 2022 r. stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   

 

9. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.12.2022 r. oraz sesji nadzwyczajnej 

w dniu 09.01.2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokoły z sesji w dniu 29.12.2022 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 

09.01.2023 r., zostają przyjęte bez konieczności głosowania. 

 

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Tomasz Kania poruszył temat stanu nawierzchni dróg po budowie kanalizacji w Nakle 

Śląskim między innymi na ulicach Górnej, Kościuszki, Kwiatowej. W dalszej części odczytał 

treść komentarza, w którym mieszkańca wyraża opinię na temat złego stanu dróg 

i powstającego brudu. Następnie zwrócił się z prośbą, żeby w przypadku, gdy wykonawca 

nie dokona przywrócenia dróg do stanu, który umożliwi korzystanie z nich, gmina we 

własnym zakresie dokonała działań w tym zakresie, aby zachować przejezdność dróg do 

czasu wykonywania odtworzeni nawierzchni np. przez wysypanie wierzchniej warstwy 

wykopów kamieniem dolomitowym, który zapewnia odpowiednie utwardzenie i nie 

powoduje zabrudzenia. Nadmienił, że to ostatni moment, aby zacząć działać i pomóc 

mieszkańcom.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) poinformował, że 

rozwiązana została umowa z firmą Technical Solution. W dalszej części podziękował za 

szybką reakcję, ponieważ 25.01.2023 r. zwrócił się z prośbą o przesłanie pisma do 

Wykonawcy w temacie poczynienia działań w zakresie nawierzchni ulic Kwiatowej, 

Morcinka, Sportowców, Kościuszki. Nadmienił, że stan dróg jest zły i trzeba poczynić 

wszystkie możliwe czynności, aby do czasu wyłonienia nowego wykonawcy, doprowadzić 

stan dróg do stanu przejezdności. W dalszej części poruszył temat odtworzenia nawierzchni 

ul. Powstańców w Nakle Śląskim.    

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zasugerował, aby przez zabłocone drogi przejechały 

zamiatarki, aby zmniejszyć zabrudzenie dróg. W dalszej części poinformował, że 

mieszkanka zgłosiła, że na odtworzonej nawierzchni asfaltowa w ciągu ul. Powstańców 

w Nakle Śląskim powstają pęknięcia. Następnie zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie 

możliwe wyłonienie nowych wykonawców, którzy będą prowadzić prace związane 

z budową kanalizacji w Nakle Śląskim.  
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• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że przy planowaniu i realizacji 

prac związanych z budową kanalizacji należy każdorazowo uwzględniać warunki 

atmosferyczne. Nadmienił, że bardzo istotną kwestią jest to, aby przed nałożeniem 

nakładki asfaltowej w odpowiedni sposób zagęścić grunt.  W dalszej części poruszył temat 

kruszywa, który jest wprowadzany do wykopów po wykonanych robotach w sołectwie 

Nakło Śląskie, ponieważ zastosowany łupek, powoduje powstanie bagna. Natomiast 

ekologiczny dolomit w przypadku wystąpienia opadów atmosferycznych powoduje 

powstanie gliny, a przy braku opadów powoduje duże zapylenie. Dodał, że można rozważyć 

użycie betonu pochodzącego z rozbiórki budynków. Jednak należy użyć dobrych kruszyw, 

aby zachować przejezdność do momentu powstania odpowiednich warunków do 

odtworzenia nawierzchni dróg, ponieważ najlepiej odczekać i wykonywać prace dopiero na 

wiosnę. W dalszej części poinformował, że grunt pod ul. Powstańców w Nakle Śląskim nie 

został odpowiednio zagęszczony, co powoduje ciągłą prace gruntu, która może 

doprowadzić do zniszczenia nawierzchni asfaltowej.  

• radny Łukasz Janas poinformował, że po rozwiązaniu umowy z firmą Technical Solution 

jedyne prace dopuszczalne to prace porządkowe. Natomiast firma dokonuje ponownych 

wykopów i nadal prowadzi prace budowalne.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, wyraziła swój smutek, że mieszkańcy muszą 

zmagać się z tymi niedogodnościami. W dalszej części poinformowała, że do wykonawcy 

budowy kanalizacji w sołectwie Nakło Śląskie kilkukrotnie na dzień wysyłane są wezwania 

wraz z notami obciążającymi, ze względu na niedotrzymanie warunków umowy 

dotyczących utrzymania przejezdności dróg i za niezachowanie dróg w należytym stanie. 

Następnie poinformowała, że zostało podpisane porozumienia rozwiązujące umowę. 

Nadmieniła, że w zakresie północnej części nie są już prowadzone prace, jednak część 

wybudowanej sieci nie spełnia wszystkich niezbędnych wymagań, w związku z tym sieci te 

nie zostaną odebrane i rozliczone. Dodała, że ostateczny odbiór zaplanowany jest na 

poniedziałek. W dalszej części poinformowała, że w zakresie południowej części Nakła 

Śląskiego, porozumienie z dnia 28.12.2022 r. zostało podpisane przez firmę Technical 

Solution w dniu 04.01.2023 r. Nadmieniła, że w porozumieniu zawarto zapis, że sieci nie 

wykonane kompleksowo (kanał i przyłącza) na danych odcinkach ulic, nie będą podlegały 

odbiorowi i rozliczeniu, w związku z tym wykonawca prowadzi ostatnie prace zmierzające 

do przygotowania sieci do odbioru. Dodała, że ostateczny odbiór prac omawianego etapu 

nastąpi od 01.02.2023 r. W dalszej części poinformowała, że do wykonawcy zostało 

wystosowane wezwanie o przywrócenie przejezdności i doprowadzenie do należytego 

stanu ulic Kościuszki, Sportowców, Morcinka, Sosnowej i Kwiatowej. Nadmieniła, że 

w zakresie ul. Kościuszki po wielu interwencjach wykonawca podjął czynności związane 

z punktowym oczyszczaniem drogi i zasypywaniem najgłębszych dziur. Natomiast 

zadeklarowano, że prace w omawianym zakresie na ul. Sportowców zostaną podjęte jutro. 

Dodała, że w zakresie ul. Górnej najprawdopodobniej przywrócenie przejezdności zostanie 

zlecone jako wykonanie zastępcze. W dalszej części poinformował, że po dokonaniu 

ostatecznego odbioru robót, będzie można zlecić w ramach wykonań zastępczych 

czyszczenie dróg lub przywrócenie ich przejezdności do czasu odtworzenia nawierzchni. 

Następnie poinformowała, że nie otrzymano jeszcze zgłoszeń w zakresie uszkodzeń 

nawierzchni asfaltowej w ciągu ul. Powstańców w Nakle Śląskim. Dodała, że na niniejszej 

ulicy została odebrana jedynie warstwa ścieralna. W dalszej części poinformowała, że 
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odnotowano pęknięcia w nawierzchni ul. Kopernika w Nakle Śląskim. Nadmieniła, że prace 

odtworzeniowe nie zostały odebrane.  Następnie poinformowała, że przetarg na 

kontynuacje realizacji zadania budowy kanalizacji w północnej części Nakła Śląskiego został 

ogłoszony, jednak ze względu na dużą ilość szczegółowych pytań składanych przez 

potencjalnych wykonawców, termin otwarcia ofert został przesunięty z poniedziałku na 

piątek. W dalszej części poinformowała, że kruszywo zastosowane przez Technical Solution 

do zasypania wykopów nie zostało zatwierdzone, a wykonawca poinformowała, że jest to 

warstwa tymczasowa. Zaznaczyła, że zasypy wykopów nie zostały rozliczone.    

• radny Tomasz Kania (Ad Vocem) zaproponował, aby przedstawić harmonogram prac 

i działań, które będą wykonywane po ostatecznym odbiorze prac wykonanych przez 

Technical Solution. W dalszej części zasugerował, żeby na ulicach szerszych takich jak 

ul. Kwiatowa, Kościuszki rozważyć możliwość wprowadzenia ruchu wahadłowego do 

momentu wykonania odtworzeń nawierzchni.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że rozpoczęcie prac 

odbiorowych w południowej części Nakła Śląskiego jest zaplanowane od 01 lutego 2023 r. 

Dopiero po dokonaniu odbioru końcowego będzie można wejść na teren budowy i dokonać 

zastępczych prac prowadzących do poprawy stanu nawierzchni dróg.  

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z użyciem przez 

Wykonawcę niezgodnych z projektem i niezatwierdzonych kruszyw został wezwany nadzór 

budowlany.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nadzór budowlany wzywany 

był nie raz. Dodała, że kierownik budowy tłumaczy się tym, że jest to warstwa tymczasowa 

do wymiany. Nadmieniła, że na wykonawcę nie została nałożona żadna kara w tym 

zakresie.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię i zwrócił się z zapytaniem, czy w przypadku, gdyby 

tymczasowo użyto kruszyw pochodzących z pokruszonych murów elektrowni atomowej to 

też nie podjęto by żadnych kroków. W dalszej części wyraził swoją opinię, że jest to 

naruszenie prawa budowlanego, dlatego ponownie powinien zostać wezwany nadzór 

budowlany.   

• radny Zbigniew Jarka poruszył temat wniosków o preferencyjny zakup węgla, które zostały 

złożone w ubiegłym roku, jednak mieszkańcy nie otrzymali węgla. W dalszej części zwrócił 

się z prośbą o wskazanie tematyki spotkania Wójta Gminy z Dyrektor Przedszkola „Pod 

Zielonym Listkiem”. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem o planowane do podjęcia 

działania w zakresie nabytego budynku, w którym funkcjonuje obecnie Przedszkole „Pod 

Zielonym Listkiem”. 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że sporo osób, które złożyło 

wniosek w ubiegłym roku nie otrzymały jeszcze dostaw węgla. W dalszej części 

poinformowała, że węgla sortymentu Orzech w ubiegłym roku otrzymano 175 ton, 

natomiast w bieżącym roku dotychczas jest to 75 ton. Nadmieniła, że otrzymana ilość 

węgla omawianej frakcji jest niewystarczająca do zaspokojenia wszystkich potrzeb 

mieszkańców. Zaznaczyła, że do 31.12.2022 r. złożono 400 wniosków. Dodała, że wnioski są 

realizowane zgodnie z kolejnością składania, a do kolejnych mieszkańców na bieżąco są 

wykonywane telefony. W dalszej części poinformowała, że część mieszkańców rezygnuje 

z zakupu węgla po preferencyjnej cenie.  Dodała, że wszystkie wnioski dotyczące 
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sortymentu węgla groszek zostaną zrealizowane. Nadmieniła, że do dyspozycji 

mieszkańców w tym roku również jest węgiel sortymentu kostka. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w nabytym budynku, 

w jednej części będzie w dalszym ciągu funkcjonowało Przedszkole „Pod Zielonym 

Listkiem”. Dodała, że parter drugiej części budynku, nie może być wykorzystany przez 

przedszkole, ponieważ jego przeznaczenie zostało oznaczone jako mieszkaniowe. 

Nadmieniła, że przekształcenia przeznaczenia na oświatę wymagałoby dostosowania do 

wszystkich wymogów określonych w obowiązujących przepisach prawa. Dodała, że 

działania te wiązałyby się z koniecznością przeprowadzenia rozległej przebudowy, 

ponieważ istnieje tam dużo bardzo małych pomieszczeń. Dodała, że zostało uruchomione 

przejście pomiędzy częścią przedszkolną a częścią użytkowaną do tej pory przez siostry 

zakonne. Zaznaczyła, że wspomniane małe pomieszczenia będą użytkowane jako część 

magazynowa przedszkola, a jedno duże pomieszczenie zostanie przeznaczone pod szatnię.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy wnioski o preferencyjny 

zakup węgla złożone przez mieszkańców w ubiegłym roku są nadal aktualne. W dalszej 

części zasugerował, aby odbyło się spotkanie z Radnymi, podczas którego zostałaby 

omówiona kwestia dalszego wykorzystania drugiej części omawianego budynku.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poparł propozycję przedstawioną przez Radnego 

Zbigniewa Jarkę. W dalszej części wyraził soją opinię, że omawiany budynek jest 

specyficzny. Dodał, że budynek posiada użytek publiczny, ponieważ znajduje się w nim 

kaplica, w której kiedyś odprawiane były msze święte. W dalszej części, wyraził swoją 

opinię, że informacje na temat działań poczynionych w zakresie nabytego budynku 

powinny być przekazywane Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych. Dodał, że 

w zakresie planowanych działań powinna zostać uzyskana opinia Gminnego Zespołu 

Obsługi Placówek Oświatowych. Następnie poprał przeniesienie szatni do drugiej części 

budynku. Nadmienił, że należy podjąć kroki zmierzające do powstania żłobka gminnego.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że złożone wnioski o preferencyjny 

zakup węgla złożone w ubiegłym roku zachowują ważność. Natomiast należy oczekiwać na 

telefon, w którym zostanie przekazana informacja na temat możliwości zakupu węgla. 

Zaznaczyła, że informacje są przekazywane na bieżąco do mieszkańców zgodnie 

z kolejnością składania wniosków. W dalszej części poinformowała, że występują sytuacje, 

w których mieszkańcy, którzy nie posiadają już węgla otrzymują możliwość wcześniejszego 

zakupu węgla.     

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że obecnie Gmina Świerklaniec, 

nie posiada w budżecie wystarczających środków do wybudowania publicznego żłobka 

i dlatego, aby móc zrealizować omawianą inwestycje należy dążyć do pozyskania środków 

zewnętrznych lub dofinansowań. W dalszej części przedstawiła informację na temat 

projektowanego programu „Maluch plus”. 

• radny Mirosław Bacik (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy odbiór osobisty węgla ze 

składu mógłby przyspieszyć realizację zadania.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że nie została dopuszczona 

możliwość osobistego odbioru węgla ze składu, ponieważ jego transport do mieszkańców 

jest bezpłatny. W dalszej części poinformowała, że w innych miastach można odbierać 

węgiel osobiście, jednak w miejscowościach tych mieszkaniec ponosi dodatkowe opłaty 

z tytułu jego dostawy. Nadmieniła, że wprowadzenie możliwości osobistego odbioru węgla 
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ze składu wśród mieszkańców Gminy Świerklaniec mogłoby spowodować utrudnienia 

w realizacji pozostałych dostaw i wpłynęłaby na realizację całego zadania przez wydłużenie 

procesu. Następnie poinformowała, że dostawy prowadzone są na bieżąco. Nadmieniła, że 

czas oczekiwania wydłuża się w przypadku wyboru workowanego węgla sortymentu 

groszek.   

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że lepszym rozwiązaniem jest 

przebudowa posiadanego budynku, niż budowa nowej nieruchomości, która zostałaby 

przeznaczona pod publiczny żłobek.  

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że byłby przeciwny przeznaczeniu drugiej 

części nabytego budynku, w którym funkcjonuje Przedszkole „Pod Zielonym Listkiem”, na 

cele mieszkaniowe. W dalszej części przytoczył przykład, w który sprzedaży uległy 

mieszkania znajdujące się w szkole Orzechu. Następnie wyraził swoje zbulwersowanie, 

ponieważ Gmina Świerklaniec daje nakłady na daną nieruchomość, ktoś zamieszkuje w niej, 

a później podlega ona zbyciu, za bodajże ostatnio było to 3.000,00 zł. W dalszej części 

wyraził swoje zadowolenie, że zostanie przygotowany budynek dla uchodźców z Ukrainy. 

Następnie ponowił swoją prośbą, aby rozważyć, czy w nabytym budynku ma ktoś 

zamieszkiwać. W dalszej kolejności przedstawił sytuację, w której w nieruchomości w Nakle 

Śląskim są lokale mieszkalne, co powoduje zablokowanie możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych na wykonanie termomodernizacji budynku.  Następnie wyraził swoją opinię, 

że mieszkania są sprzedawane za bezcen. Dodał, że część mieszkań w Orzechu wykupili 

nauczyciele, którzy w późniejszym czasie wybudowali domy, a mieszkania są 

wynajmowane. W dalszej kolejności zwrócił się z zapytaniem dotyczącym modernizacji 

oświetlenia ulicznego. Następnie zwrócił się z zapytaniem dotyczącym poczynionych 

ustaleń w trakcie spotkania z Wójtem Gminy Ożarowice oraz spotkania z Poseł Barbarą 

Dziuk. W dalszej części zwrócił się z prośbą o przedstawienie inwestycji strategicznych dla 

Gminy Świerklaniec. Następnie zwrócił się z zapytaniem dotyczącym tematyki poruszanej 

w trakcie spotkania Wójta Gminy z Zastępcą Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady 

Gminy.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że spotkanie z firmą TAURON 

dotyczyło wymiany oświetlenia ulicznego na oszczędnościowe ledowe. Dodała, że została 

podpisana umowa, gdzie wynegocjowany koszt wymiany jednej lampy to 39 zł netto. 

W dalszej części poinformowała, że nie uczestniczyła w spotkaniu Wójta Gminy 

Świerklaniec z Wójtem Gminy Ożarowice w związku z tym, nie posiada wiedzy w zakresie 

tematyki spotkania.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że spotkanie z Panią 

Poseł Barbarą Dziuk dotyczyło naborów do Polskiego Ładu, który dotyczy zadań 

realizowanych względem zabytków. Nadmienił, że w spotkaniu uczestniczyli 

przedstawiciela Banku Gospodarstw Krajowego, Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

oraz przedstawiciele władz jednostek samorządu terytorialnego powiatu tarnogórskiego.  

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy został określony termin graniczny na 

wymianę wszystkich lamp w Gminie Świerklaniec. Dodał, że na spotkaniu z Wójtem Gminy 

zostały omówione bieżące sprawy dotyczące funkcjonowania gminy. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w ramach naboru do 

niniejszej edycji Polskiego Ładu są brane pod uwagę zabytkowe budynki sakralne. Dodała, 

że w Gminie Świerklaniec występują dwa tego typu obiekty, są to: Kościółek Parkowy 
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w Świerklańcu oraz Kościół w Nakle Śląskim w związku z czym zostały złożone dwa wnioski, 

każdy z nich dotyczy czyszczenia elewacji. Nadmieniła, że dodatkowo złożono wniosek na 

budynek Urzędu Stanu Cywilnego, dla którego posiadana jest dokumentacja projektowa 

i pozwolenie na wykonanie termomodernizacji. Dodała, że złożono również wniosek na 

remont dachu Pałacu Kawalera w Świerklańcu, natomiast jako zakres dodatkowy wskazano 

wymianę stolarki okiennej, bądź czyszczenie elewacji. W dalszej części poinformowała, że 

data graniczna wymiany latarni ulicznych przez firmę Tauron została określona na 

30 czerwca 2023 r. Nadmieniła, że wymianie będzie podlegać 1553 lamp. 

• radny Michał Nolewajka (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą o uwzględnienie we wniosku do 

Polskiego Ładu dotyczącego wyczyszczenia elewacji zabytkowych obiektów sakralnych 

w Gminie Świerklanie, zabezpieczenie elewacji preparatem impregnacyjnym, który 

zabezpieczy przed zniszczeniem. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy 

modernizacja oświetlenia ulicznego będzie obejmowała wszystkie punkty świetlne 

występujące w Gminie Świerklaniec.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy (Ad Vocem) poinformowała, że wymienione 

zadania dotyczące czyszczenie elewacji zabytkowych obiektów sakralnych będą 

realizowane na zasadzie zaprojektuj i wybuduj, ponieważ do jego realizacji niezbędne jest 

opracowanie dokumentacji projektowej oraz uzyskanie pozwolenia na budowę 

i przeprowadzenie uzgodnień z Konserwatorem Zabytków. Dodała, że w ramach umowy 

podpisanej z firmą Tauron wymianie będą podlegać wszystkie punkty świetlne znajdujące 

się w Gminie Świerklaniec. 

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy w ramach umowy z firmą 

Tauron zostaną dowieszone nowe oprawy oświetleniowe, w zgłoszonych miejscach, które 

obecnie nie są doświetlone. W dalszej części wyraził swoją opinię, że w ciągu ul. Górnej 

w Nakle Śląskim, gdzie realizowane były roboty budowlane związane z budową kanalizacji 

w dobie czasu zima, przedwiośnie to tego tłucznia w rozkopaną ziemię tyle wejdzie, że 

uśnięcie tego będzie się wiązało z wygenerowaniem dużych kosztów. W dalszej części 

wyraził swoją opinię, że zastosowanie tłucznia o zwiększonej średnicy jest lepszym 

rozwiązaniem, ponieważ dłużej pozostaje na powierzchni. Następnie poprał pomysł 

przedstawiony przez radnego Kazimierza Flakusa dotyczący wykorzystania gruzu 

pochodzącego z rozbiórki budynków. Zaznaczył, że najważniejsze jest dobro mieszkańców, 

którzy obecnie ze względu na powstające kałuże nie mogą w pełni korzystać z dróg.     

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

wymiana opraw będzie odbywać na się na podstawie harmonogramu rzeczowego prac. 

Nadmieniła, że uwzględniono w nim oprawy oświetleniowe i lampy, które był zgłaszane 

w ubiegłym roku przez radnych i mieszkańców. Nadmieniła, że dodatkowe punkty świetlne 

będą realizowane w drugiej części zadania, której wykonanie zostało zaplanowane na trzeci 

kwartał 2023 roku. Dodała, że umowa została zawarta na okres 8 lat w trakcie, których 

będzie możliwe dowieszenie kolejnych punktów oświetleniowych. Zaznaczyła, że każdy 

dodatkowy punkt oświetleniowy wiąże się z zwiększeniem ponoszonej opłaty miesięcznej  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, aby w dodatkowych punktach 

świetlnych uwzględnić lokalizacje wskazane w interpelacjach złożonych rok temu. W dalszej 

części złożył podziękowania Zastępcy Wójta za podjęte działania w zakresie doświetlenia 

ulicy Ostrożnica w Świerklańcu.  
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• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

wskazane w interpelacjach punkty świetlne zostały uwzględnione w oprawa 

oświetleniowych do dowieszenia.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, 

czy oświetlenie w Parku w Świerklańcu, również zostanie wymienione. W dalszej części, 

zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym ustaleń poczynionych względem oświetlenie 

zlokalizowanego w ciągu ul. Sportowców w Nakle Śląskim.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że pomimo 

kilku przedstawionych propozycji Konserwator Zabytków podtrzymał swoje stanowcze 

stanowisko, w związku z czym oświetlenie w Parku w Świerklańcu nie zostanie wymienione. 

Nadmieniła, że w późniejszym czasie będzie możliwe zawarcie aneksu do umowy, który 

będzie obejmować omawiane oświetlenie parkowe. Dodała, że w ramach drugiego etapu 

prac zostanie również wymienione oświetlenie uliczne znajdujące się w ciągu 

ul. Dworcowej w Nakle Śląskim. W dalszej części poinformowała, że oświetlenie 

ul. Sportowców i Wyciślaka w Nakle Śląskim znajduje się pod nadzorem Gminy 

Świerklaniec. Jednak ze strony firmy Tauron otrzymano zapewnienie, że możliwe jest 

przekazanie świadczenia usługi w zakresie samej dystrybucji bez przejmowania majątku, 

natomiast szczegółowe ustalenia w tym zakresie zostaną poczynione podczas najbliższych 

rozmów z firmą.  W dalszej części szczegółowo przedstawiła 3 rodzaje opłat ponoszonych 

względem firmy Tauron w związku z oświetleniem ulicznym.  

• radny Eugeniusz Wajs poinformował, że w budynku dobudowanym do klasztoru 

znajdującego się przy ul. Oświęcimskiej w Świerklańcu, funkcjonował żłobek, który 

w późniejszym czasie został zlikwidowany.  W dalszej części zwrócił się z zapytaniem 

dotyczącym ogrzewania omawianego budynku, w przypadku, gdy jego część jest 

wynajmowana pod mieszkanie. Następnie zwrócił się z zapytaniem odnośnie działań 

podejmowanych względem budynków folwarcznych znajdujących się w Świerklańcu.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że każdy lokator w mieszkaniu 

komunalnym ponosi opłaty z tytułu ogrzewania pomieszczeń i zużywanych mediów.  

W dalszej części poinformowała, że w zakresie budynków folwarcznych w Parku 

w Świerklańcu w towarzystwie Wojewódzkiego Konserwatorem Zabytków odbyło się 

spotkanie z potencjalnym inwestorem. Nadmieniła, że potencjalny inwestor zadeklarował, 

że zostanie złożony wniosek o wydanie warunków zabudowy, aby uzyskać informację, czy 

możliwa jest rozbudowa omawianej nieruchomości. Następnie poinformowała, że zostanie 

ogłoszone kolejne postępowanie przetargowe związane ze zbyciem omawianej 

nieruchomości folwarcznych. 

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś zamieszkuje w drugiej 

części nabytego od sióstr zakonnych budynku.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w związku z trudną sytuacją 

rodzinną jednej z osób, część obiektu na piętrze o powierzchni około 40 m2 została 

wynajęta na cele mieszkaniowe.  

• radny Mirosław Bacik (Ad Vocem) poinformował, że w omawianym budynku, był kiedyś 

prowadzony żłobek przez siostry zakonne. Jednak ze względu na wiek sióstr podjęto 

decyzje o jego zamknięciu.  

• radna Jolanta Bubalik zwróciła się z zapytaniem, czy zostały podjęte kroki w związku 

z przejściem przez ul. Ostrożnicką z ul. Kościelnej na ul. Parkową w Świerklańcu.  
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• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w dniu jutrzejszym odbędzie 

się spotkanie z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

w zakresie przebudowy drogi krajowej dotyczącej odcinka przy Lidlu. Następnie 

zadeklarowała, że poruszy wspomniany przez Radną Jolantę Bubalik temat.  

• radny Mirosław Bacik (Ad Vocem) poinformował, że prowadził rozmowy z Poseł Barbarą 

Dziuk w temacie przejścia przez ulicę Ostrożnicką w Świerklańcu. Nadmienił, że Poseł 

zadeklarowała, że osobiście zajmie się niniejszym tematem.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, dlaczego nie zostało wykorzystane 

mieszkanie kryzysowe do wsparcie osoby w trudnej sytuacji rodzinnej.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że wyznaczone w Nakle Śląskim 

mieszkanie chronione nie mogło być wykorzystane w tym celu. W dalszej części 

przedstawiła podział mieszkań chronionych i możliwości ich wykorzystania 

 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

12. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak zgłoszeń w dyskusji 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

13. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:05 

zamknął LXXIV sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


